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Z A P I S N I K 

1. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 2023./2024. godini održane 30. 
listopada 2023. na Rektoratu Sveučilišta u Splitu, Ruđera Boškovića 31, s 
početkom u 11.30 sati.   

Članovi Rektorskoga zbora s pravom glasovanja:  

1. prof. dr. sc. Dragan Ljutić, rektor Sveučilišta u Splitu i predsjednik 
Rektorskoga zbora,  

2. prof. dr. sc. Vlado Guberac, rektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u Osijeku i 
zamjenik predsjednika Rektorskoga zbora, 

3. prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, rektor Sveučilišta u Zagrebu,  
4. prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija, rektorica Sveučilišta u Rijeci, 
5. prof. dr. sc. Josip Faričić, rektor Sveučilišta u Zadru,  
6. prof. dr. sc. Nikša Burum, rektor Sveučilišta u Dubrovniku, 
7. prof. dr. sc. Marin Milković, rektor Sveučilišta Sjever, 
8. prof. dr. sc. Ivan Samardžić, rektor Sveučilišta u Slavonskom Brodu, 
9. prof. dr. sc. Željko Tanjić, rektor Hrvatskog katoličkog sveučilišta, 
10. prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila, rektor Sveučilišta VERN, 
11. izv. prof. dr. sc. Valter Boljunčić, prorektor Sveučilišta J. Dobrile u Puli, 

 
Član Rektorskoga zbora bez prava glasovanja: 

12. dr. sc. Ljubo Runjić, dekan Veleučilišta u Šibeniku, 
13. prof. dr. sc. Predrag Marković, predsjednik Velikog vijeća Nezavisnog 

sindikata znanosti i visokog obrazovanja, 
14. prof. dr. sc. Zoran Tomić, rektor Sveučilišta u Mostaru, 
15. Jerko Šarić, predsjednik Studentskog zbora Sveučilišta u Splitu,  

Ostali:  

16. prof. dr. sc. Ivica Lučić, privremeni rektor Sveučilišta obrane i sigurnosti „Dr. 
Franjo Tuđman" 

17. prof. dr. sc. Nebojša Stojčić, prorektor Sveučilišta u Dubrovniku,  
18. prof. dr. sc. Boris Maleš, prorektor Sveučilišta u Splitu, 
19. prof. dr. sc. Zoran Đogaš, prorektor Sveučilišta u Splitu,  
20. prof. dr. sc. Nikša Jajac, prorektor Sveučilšta u Splitu,  
21. Paula Pavletić, prof., tajnica Rektorskoga zbora, 
22. Petra Lojen, mag. oec., stručna suradnica u Uredu Rektorskoga zbora, 
23. Andrea Mešanović, asistentica rektorice Sveučilišta u Rijeci. 

Sjednicom predsjeda prof. dr. sc. Dragan Ljutić, predsjednik Rektorskoga zbora u 
akademskoj 2023./2024. godini (u daljnjem tekstu: predsjednik Rektorskoga 
zbora).  

Predsjednik Rektorskoga zbora otvorio je 1. sjednicu Rektorskoga zbora u 
akademskoj godini 2023./2024. te na početku pozdravio rektore, prorektore i ostale 
prisutne kolege te im zahvalio na dolasku. Posebno je pozdravio novog rektora 



 

Sveučilišta u Zadru, prof. dr. sc. Josipa Faričića te privremenog rektora Sveučilišta 
obrane i sigurnosti „Dr. Franjo Tuđman“, prof. dr. sc. Ivicu Lučića koji će od ove 
sjednice nadalje sudjelovati kao punopravni član Rektorskoga zbora s pravom 
glasovanja.   

Slijedom navedenog predsjednik Rektorskoga zbora predložio je sljedeći  

Dnevni red 

1. Prihvaćanje zapisnika 8. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
 2022./23. godini održane 25. rujna 2023.; 

2. Prijedlog elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i 
 znanstvenih kriterija za izbor na znanstveno-nastavna radna mjesta 
 (prof. dr. sc. Dubravko Majetić); 

3. Pregovori o Kolektivnom ugovoru – informacija (prof. dr. sc. Stjepan 
 Lakušić); 

4. Priprema provedbe projekta Vijeća Europske unije (Paula Pavletić, 
 prof.); 

5. Novi Zakon o akademskom i stručnom nazivu i akademskom 
 stupnju (prof. dr. sc. Dragan Ljutić); 

6. Upisi na diplomski studij - pravilno razumijevanje Bolonjskog 
 procesa (prof. dr. sc. Dragan Ljutić); 

7. Novi Zakon o plaćama i zaštita materijalnog položaja radnih mjesta 
u sustavu znanosti i visokog obrazovanja (prof. dr. sc. Predrag 
Marković); 

8. Razno. 

                                       Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 

Ad.1. Prihvaćanje zapisnika 8. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
2022./23. godini održane 25. rujna 2023. 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen tekst prijedloga zapisnika 8. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
godini 2022./2023. održane 25. rujna 2023. Potom je upitao ima li primjedbi na 
predloženi tekst zapisnika. 

Prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila rekao je da, iako nije prisustvovao predmetnoj sjednici, 
ima primjedbu na zapisnik obzirom da se raspravljalo o dopisu koji je uputio 
Rektorskome zboru vezano uz promjenu termina održavanja 8. sjednice. Smatra 
da sjednica nije održana sukladno čl. 10. Poslovnika o radu Rektorskoga zbora te 
mu je promjenom termina onemogućeno sudjelovanje na sjednici. Zamolio je da 
se ubuduće sjednice održavaju sukladno vremenu naznačenom u pozivu.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić primio je komentar na znanje istaknuvši da su na 
posljednjoj sjednici objašnjene okolnosti i razlozi promjene termina održavanja iste.  

Budući da drugih primjedbi nije bilo, zapisnik 8. sjednice Rektorskoga zbora u 
akademskoj godini 2022./2023. prihvaćen je sa 10 glasova za i jednim glasom prof. 
dr. sc. Vlatka Cvrtile protiv.  

 

Ad.2. Prijedlog elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i 
znanstvenih kriterija za izbor na znanstveno-nastavna radna mjesta 



 

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da je na današnjoj sjednici planirano 
predstavljanje konačnog prijedloga elemenata Nacionalnih sveučilišnih, 
umjetničkih i znanstvenih kriterija za izbor na znanstveno-nastavna radna mjesta, 
ali je Povjerenstvo Rektorskoga zbora koje priprema prijedlog kriterija, nakon 
sjednice održane 25. listopada zaključilo da materijal još nije spreman za 
predstavljanje Rektorskome zboru.  

Prof. dr. sc. Stjepan Lakušić u ime predsjednika Povjerenstva, prof. dr. sc. 
Dubravka Majetića koji je bio spriječen sudjelovati na današnjoj sjednici, izvijestio 
je da je dokument u završnoj fazi te da je potrebno definirati prijelazne i završne 
odredbe. Zamolio je glavne tajnice Sveučilišta u Zagrebu, Osijeku i Rijeci koje su 
članice Povjerenstva, da usuglase tekst prijelaznih i završnih odredbi kako bi 
dokument bio spreman za predlaganje Rektorskome zboru i akademsku javnu 
raspravu.  

Prof. dr. sc. Josip Faričić istaknuo je da je Povjerenstvo obavilo vrlo kompleksan 
posao te je dokument u visokoj fazi dovršenosti.  

Ad.3. Pregovori o Kolektivnom ugovoru – informacija  

Prof. dr. sc. Stjepan Lakušić rekao je da od posljednje sjednice Rektorskoga 
zbora nije održan niti jedan sastanak vezano uz pregovaranje o Kolektivnom 
ugovoru za područje visokog obrazovanja, znanstvene i umjetničke djelatnosti na 
kojima sudjeluje kao predstavnik Rektorskoga zbora. Također, zamolio je rektore 
javnih sveučilišta da u sljedećih nekoliko dana predlože po jednu osobu sa svakoga 
sveučilišta koje će zajedno sa njime surađivati i sudjelovati u pripremi materijala, 
razradi i analizi članaka Kolektivnoga ugovora u procesu pregovaranja, a u svrhu 
jačanja operativnosti.   

Prof. dr. sc. Predrag Marković rekao je da je Sindikat došao do odgovarajućeg 
modela koji se bazira na nekoliko temeljnih načela. Svrha je pojednostavniti pitanje 
normiranja rada, uvodi se načelo subsidijarnosti, tj. decentralizacije gdje se želi 
omogućiti dekanima/ravnateljima instituta itd. da maksimalno, unutar zadanih 
okvira, sami konfiguriraju vrstu opterećenja obzirom na svoje resurse. Jedno od 
načela veže se uz fleksibilizaciju znanstvenog doprinosa, na način da ukoliko 
nastavnik ne može ostvariti nastavni doprinos, da mu se razmjerno poveća 
očekivani znanstveni doprinos. Naglasio je da povećavanjem znanstvenog 
doprinosa spašavamo radna mjesta koja su ugrožena.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija podržala je prijedlog rektora Lakušića da 
se formira Radna skupina koja će sustavno izvještavati na Rektorskome zboru o 
tijeku pregovaranja.  

Predsjednik Rektorskoga zbora je zaključio kako će se rektori javnih 
sveučilišta zatražiti da imenuju po jednoga predstavnika u Radnu skupinu za 
potporu u pregovorima o Kolektivnom ugovoru za područje visokog 
obrazovanja, znanstvene i umjetničke djelatnosti koja će pomagati 
predstavniku Rektorskoga zbora za pregovaranje o Kolektivnom ugovoru prof. dr. 
sc. Stjepanu Lakušiću u pripremi i analizi materijala o kojima se pregovara.  

Ad.4. Priprema provedbe projekta Vijeća Europske unije  
 
Paula Pavletić je podsjetila da je sveučilištima 10. listopada upućena molba da za 
potrebe nastavka provođenja projekta Vijeća Europske unije ConSIMium predlože 
istaknutog studenta/studenticu u području politologije, prava, ekonomije i ostalih 



 

studija s kolegijima povezanim s europskim studijima te da eventualno pošalju i 
prijedlog nacionalnog koordinatora. Riječ je o kratkoj dvodnevnoj praksi za najbolje 
studente u području politologije, prava, ekonomije i ostalih studija s kolegijima 
povezanim s europskim studijima, tijekom koje će se simulirati rad Vijeća Europske 
unije (Council of the EU) i Europskog vijeća (European Council) u cilju da studenti 
steknu praktično razumijevanje dviju institucija. Vijeće EU pokriva troškove 
avionske karte i smještaja, te bi matična sveučilišta ili fakulteti sudionicima projekta 
trebali pokriti dodatne troškove kao npr. prehranu, transfer do/od aerodroma i sl. 
Projekt će se provesti 18. i 19. travnja 2024. godine te je potrebno odabrati pet ili 
šest najboljih studenata iz navedenih područja uzevši u obzir regionalnu različitost 
kao i nacionalnog koordinatora. Izvijestila je da su do sada pristigli prijedlozi za 
sedam predstavnika studenata sa: Fakulteta političkih znanosti, Pravnog fakultet i 
Ekonomskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu; Fakulteta ekonomije i turizma i 
Filozofskoga fakulteta (anglistika) Sveučilišta J. Dobrile u Puli; sa Sveučilišnog 
odjela za sociologiju Hrvatskog katoličkog sveučilišta; te sa studija Međunarodnih 
odnosa i diplomacije sa Libertas međunarodnog sveučilišta te će se Vijeće EU 
zamoliti da na praksu prihvati svih sedam kandidata. Također, pristigli su prijedlozi 
za nacionalnog koordinatora sa četiri sveučilišta: izv. prof. dr. sc. Kosjenka 
Dumančić sa Sveučilišta u Zagrebu, prof. dr. sc. Ines Medić sa Sveučilišta u Splitu, 
prof. dr. sc. Ines Kersan-Škabić sa Sveučilišta J. Dobrile u Puli i izv. prof. dr. sc. 
Zvonko Merkaš sa Libertas međunarodnog sveučilišta.  

Prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila je podržao prijedlog Sveučilišta u Splitu za nacionalnog 
koordinatora obzirom da sa toga sveučilišta nema predstavnika studenata.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 

ODLUKU 
o imenovanju predstavnika hrvatskih sveučilišta 

u projektu Vijeća Europske unije ConSIMium 
 

I. 

Za nacionalnog koordinatora u okviru projekta Vijeća Europske Unije 
ConSIMium imenuje se izv. prof. dr. sc. Ines Medić sa Pravnoga fakulteta 
Sveučilišta u Splitu. 

II. 

Za predstavnike studenata hrvatskih sveučilišta imenuju se studenti koje će 
Rektorski zbor RH predložiti Vijeću Europske unije za sudjelovanje u 
predmetnom projektu:  

 Nikola Noršić, student Fakulteta političkih znanosti Sveučilišta u 
Zagrebu 

 Grgur Plavec, student Pravnoga fakulteta Sveučilišta u Zagreb 
 Lovro Tolić, student Ekonomskoga fakulteta Sveučilišta u Zagrebu 



 

 Marko Nose, student Fakulteta ekonomije i turizma Sveučilišta J. 
Dobrile u Puli 

 Antonela Basaneže, studentica Filozofskoga fakulteta Sveučilišta J. 
Dobrile u Puli 

 Antonio Treppo, student Odjela za sociologiju Hrvatskoga 
katoličkoga sveučilišta 

 Karlo Škorić, student studija Međunarodni odnosi i diplomacija 
Libertas međunarodnog sveučilišta 

III. 

Troškove transporta i smještaja predstavnika Rektorskoga zbora RH u 
projektu ConSIMium pokriva Vijeće Europske unije (Council of the European 
Union), a ostale troškove pokriva matični fakultet ili sveučilište u 
međusobnom dogovoru.  

Ad.5. Novi Zakon o akademskom i stručnom nazivu i akademskom stupnju  

Paula Pavletić podsjetila je da je 17. listopada Hrvatski sabor usvojio novi Zakon 
o akademskim i stručnim nazivima koji stupa na snagu 31. listopada. Sukladno 
prethodnom Zakonu, popise akademskih naziva i njihovih kratica te akademskih 
stupnjeva je utvrđivao i objavljivao u Narodnim novinama Rektorski zbor, tj. popise 
akademskih i stručnih naziva i kratica zajednički Rektorski zbor i Zbor veleučilišta. 
Prema novom Zakonu popise utvrđuje Agencija za znanost i visoko obrazovanje 
na prijedlog Rektorskoga zbora. Također je podsjetila na dosadašnju praksu da se 
studijski programi i stečeni nazivi i kratice upisuju u Upisnik studijskih programa 
isključivo sukladno popisima koje Rektorski zbor objavljuje u Narodnim novinama. 
Uvidom u Upisnik utvrđeno je da su trenutno nazivi i kratice izmijenjeni ne samo u 
dijelu propisanom novim Zakonom već i u dijelu specifične kratice studijskog 
programa koje se dodjeljuju temeljem latinskoga jezika gdje je to moguće (npr. 
petrol. kako je odredio Rektorski zbor nasuprot naft. rud. kako je nedavno 
izmijenjeno u Upisniku). Upozorila je na preklapanje akademskih i stručnih kratica 
prema starom i novom Zakonu gdje se nekadašnja kratica prema novom Zakonu 
koristi za drugu vrstu studija (npr. mag.) što bi moglo dovesti do pogrešnog 
razumijevanja na tržištu rada. Predlaže da se od Ministarstva zatraži imenovanje 
nove predstavnice u Povjerenstvu budući da dosadašnja predstavnica više nije 
zaposlena na Ministarstvu, te da se sastav Povjerenstva proširi predstavnicom 
AZVO-a radi operativnosti i usklađivanja rada dvaju tijela sukladno novome 
Zakonu.  

Prof. dr. sc. Marin Milković napomenuo je da se titule tj. kratice koje smo koristili 
u Hrvatskoj ne primjenjuju i nisu prepoznatljive nigdje izvan Hrvatske.  

Predsjednik Rektorskoga zbora slijedom provedene rasprave zaključio je da 
će se od Ministarstva znanosti i obrazovanja i Agencije za znanost i visoko 
obrazovanje zatražiti imenovanje predstavnika u navedeno Povjerenstvo.  

 



 

Ad.6. Upisi na diplomski studij - pravilno razumijevanje Bolonjskog procesa 
(prof. dr. sc. Dragan Ljutić)  

Predsjednik Rektorskoga zbora istaknuo je da je ove akademske godine na 
hrvatskim sveučilištima ostalo 14 000 nepopunjenih mjesta za upis studenata. 
Također, ukazao je na problem nastavka školovanja studenata na diplomskoj razini 
te je kao primjer naveo studij Arhitekture u Splitu. Pojasnio je da problem 
predstavljaju upisne kvote koje su na prijediplomskom studiju daleko veće nego 
upisne kvote na diplomskoj razini studija ili uopće nije osiguran nastavak studija na 
diplomskoj razini unutar istoga sveučilišta, zbog čega studenti nastavljaju studij na 
drugim sveučilištima koja ih izvode. Također se osvrnuo na odredbe članka 77. 
stavka 6. Kolektivnog ugovora za znanost i visoko obrazovanje te Odluke o isplati 
materijalnih i nematerijalnih prava te drugih naknada za zaposlenike u ustanovama 
iz sustava visokog obrazovanja i znanosti prema kojima javno visoko učilište treba 
ishoditi prethodnu suglasnost Ministarstva znanosti i obrazovanja u svrhu 
izvođenja nastave na teret proračunskih sredstava RH na studijima na koje se 
upisalo manje od 10 studenata. Predmetnim odredbama propisano je da 
Ministarstvo neće snositi troškove izvođenja nastave na studijima na koje se 
upisalo manje od 10 studenata, osim u slučajevima kada to posebno odobri 
ministar. Stoga, visoko učilišta ne može započeti s izvođenjem nastave na takvim 
studijima bez ishođenja prethodne suglasnosti.   

Prof. dr. sc. Josip Faričić istaknuo je da je demografska krivulja silazna, a po 
pitanju upisnih kvota je uzlazna stoga postoji veliko nesuglasje, iako smatra da bi 
studentima trebalo omogućiti vertikalnu prohodnost. Također napomenuo je da 
mnogi prijediplomski studiji završavaju sa izlaznim kompetencijama i titulama koje 
nisu prepoznate na tržištu rada.  

Prof. dr. sc. Snježana Prjić Samaržija izvijestila je da je na Sveučilištu u Rijeci 
ove godine kvota na prijediplomskim studijima popunjena 75%, dok je na 
diplomskim svega 55%. Također, neki fakulteti u svrhu zadržavanja svojih 
studenata zagovaraju vraćanje integriranih studijskih programa. Podsjetila je da je 
intencija Bolonjskog procesa bila poticanje mobilnosti, ali tada nije bio izražen 
demografski izazov s kojim se suočavamo danas, poput smanjene stope nataliteta 
i iseljavanja što posljedično utječe i na smanjeni broj studenata. Smatra da se na 
ovu temu treba organizirati tematska sjednica Rektorskoga zbora uz sudjelovanje 
i podatke Ministarstva znanosti i obrazovanja i drugih dionika.  

Prof. dr. sc. Marin Milković smatra da bi rješenje za specifična zanimanja bilo 
uspostavljanje integriranih ili zajedničkih studijskih programa pojedinih sveučilišta.  
Naglasio je da se na našim sveučilištima događa obrnuta internacionalizacija jer je 
veći dio studenata nakon završetka srednjoškolskog obrazovanja otišao studirati 
van Hrvatske, nego što smo uspjeli privući studenata na hrvatska sveučilišta.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac rekao je da su na Sveučilištu J.J. Strossmayera u 
Osijeku objedinjeni zahtjevi fakulteta temeljem dopisa Ministarstva o financiranju 
smjerova koji imaju manje od deset studenata. Dobiven je odgovor iz MZO-a da je 



 

osigurano financiranje na učiteljskim smjerovima iz prirodoslovlja, ali ne i na 
jednom studiju Filozofskoga fakulteta. Postavlja se pitanje tko će financirati 
prehranu i smještaj tih studenata stoga je zatražio da se po tom pitanju organizira 
tematska sjednica sa ministrom Fuchsom. 

Prof. dr. sc. Vlatko Cvrtila rekao je da se na privatnim fakultetima izvode studijski 
programi sa manje od deset studenata jer znaju da će se studenti nakon završetka 
tih studija pronaći zaposlenje. Smatra da kod specifičnih deficitarnih struka 
Ministarstvo treba biti fleksibilnije te predlaže da Rektorski zbor poduzme inicijative 
u predlaganju određenih rješenja koja bi potencijalno mogla dovesti do stabilnije 
situacije.  

Prof. dr. sc. Marin Milković uključio se u raspravu istaknuvši da treba voditi 
računa da svaki student, pogotovo onaj upisan na studijski program koji je 
deficitaran, treba ostati u Hrvatskoj.  

Prof. dr. sc. Nikša Burum upitao je po kojoj pravnoj osnovi Ministarstvo traži da 
javno visoko učilište dostavi prethodnu suglasnost od MZO-a u svrhu izvođenja 
nastave na teret proračunskih sredstava RH na studijima na kojima se upisalo 
manje od 10 studenata.  

Prof. dr. sc. Josip Faričić smatra da odluka o nefinanciranju na teret sredstava 
državnog proračuna onih studija na kojima je upisano manje od 10 studenata bez 
prethodne suglasnosti ministra, nije pravno utemeljena i imati će katastrofalne 
posljedice na cijeli sustav navodeći primjer deficitarnih zanimanja poput profesora 
fizike i matematike.  

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je na konstruktivnoj raspravi i predložio 
da pitanje upisnih kvota bude jedna od točka na sljedećoj sjednici Rektorskoga 
zbora na koju će pozvati i ministra Fuchsa.  

Ad.7. Novi Zakon o plaćama i zaštita materijalnog položaja radnih mjesta u 
sustavu znanosti i visokog obrazovanja (prof. dr. sc. Predrag Marković) 
 
Prof. dr. sc. Predrag Marković rekao je da bi početkom iduće godine na snagu 
trebao stupiti novi Zakon o plaćama u državnim i javnim službama, istaknuvši 
pritom kako predmetni Zakon uvodi sustav ocjenjivanja, ukida neke dodatke te 
podrazumijeva kreiranje novog sustava koeficijenata za izračun plaća, a kojim 
Vlada planira uvesti drugačije međuodnose u plaćama unutar javnih službi. Potom 
je podsjetio da je Sindikat nedavno s Vladom potpisao Dodatak III. Temeljnom 
kolektivom ugovoru te tako za sustav znanosti i visokog obrazovanja osigurao rast 
plaća od idućeg mjeseca za 5%, kao i rast drugih materijalnih prava. Obzirom na 
kretanje drugih plaća u zemlji, Sindikat će u narednim tjednima inzistirati na 
daljnjem rastu plaća u sustavu kroz novi sustav koeficijenata te će pritom imati 
sljedeće prioritete: unaprjeđenje pozicije asistenata, zadržavanje motivirajućih 
karijernih perspektiva u sustavu, očuvanje društvenog položaja najviših radnih 
mjesta u sustavu te primjeren rast najnižih plaća te rast plaća zaposlenika u 
stručnim službama. Pojasnio je da Sindikat unaprjeđenje pozicije asistenata 



 

smatra ključnim prioritetom jer bez mogućnosti privlačenja i zadržavanja 
najkvalitetnijih ljudi na početnim pozicijama u sustavu nemoguće je dugoročno 
razvijati i podizati kvalitetu znanstvenog i visokoobrazovnog sustava. Stav 
Sindikata je da bi plaća asistenata kroz novi sustav koeficijenata morala rasti 
barem 15% kako bi u određenoj mjeri ojačala atraktivnost zapošljavanja najboljih 
mladih studenata u našem sustavu. Također, Sindikat će se zalagati za 
zadržavanje trenutnog raspona u plaćama između asistenata i redovitog profesora 
u trajnom zvanju te neće dozvoliti da najviša radna mjesta u sustavu budu ponovno 
zapostavljena. Zbog nedovoljnog usklađivanja rasta osnovice s rastom minimalne 
plaće i inflacijom u proteklom periodu događalo se da su najniže plaće zaposlenih 
u našem sustavu, kao npr. čistačice, padale ispod razine minimalne plaće. Niske 
plaće za zaposlenike u tehničkim službama također su preniske u odnosu na 
ponudu koju mogu dobiti u privatnom sektoru stoga je potrebno osigurati i 
adekvatan rast plaća tih potpornih radnih mjesta bez kojih znanstveni i nastavni 
rad nije moguć. U skladu s navedenim, Sindikat je uputio pismo premijeru 
Plenkoviću i zatražio sastanak oko pitanja plaća u sustavu. Prof. Marković je 
zaključno zamolio Rektorski zbor za potporu Sindikatu u navedenim nastojanjima.  

Prof. dr. sc. Marin Milković podržao je napore i angažman Sindikata istaknuvši 
pritom da u sustavu postoje i druge ranjive skupine poput predavača i viših 
predavača o kojima je potrebno voditi računa.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeći 

ZAKLJUČAK 

o potpori Nezavisnom sindikatu znanosti i visokog obrazovanja u zaštiti 
materijalnog položaja radnih mjesta u sustavu znanosti i visokog 

obrazovanja 

Rektorski zbor Republike Hrvatske daje jednoglasnu potporu inicijativi 
Nezavisnog sindikata znanosti i visokog obrazovanja, da se putem Zakona o 
plaćama u državnoj službi i javnim službama unaprijedi materijalni položaj 
radnih mjesta u sustavu znanosti i visokog obrazovanja, a koja počiva na 
sljedeća četiri prioriteta: 

 1. unaprjeđenje pozicije asistenata; 

 2. zadržavanje motivirajućih karijernih perspektiva u sustavu; 

 3. očuvanje društvenog položaja najviših radnih mjesta u sustavu; 

 4. primjeren rast najnižih plaća te rast plaća zaposlenika u stručnim 
službama. 

 

Ad. 8. Razno 

Ad.8.1. Izmjene Poslovnika o radu Rektorskoga zbora 

Prof. dr. sc. Ivica Lučić predložio je izmjenu članka 1. stavak (1) Poslovnika o 
radu Rektorskoga zbora na način da se u popis članova Rektorskoga zbora dodaje 



 

alineja Sveučilišta obrane i sigurnosti „Dr. Franjo Tuđman“. Podsjetio je da je 
Sveučilište obrane i sigurnosti „Dr. Franjo Tuđman“ osnovano Zakonom iz ožujka 
2021., a u rujnu 2023. upisano je u Upisnik visokih učilišta koje vodi Ministarstvo 
znanosti i obrazovanja.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 

ODLUKU 

o izmjenama i dopunama  
Poslovnika o radu Rektorskog zbora Republike Hrvatske 

I. 

U Poslovniku o radu Rektorskoga zbora Republike Hrvatske, koji je donio 
Rektorski zbor na svojoj 7. sjednici u akademskoj 2022./2023. godini održanoj 
16. lipnja 2023., mijenja se članak 1. na način da se u popis članova 
Rektorskoga zbora dodaje alineja „Sveučilišta obrane i sigurnosti "Dr. Franjo 
Tuđman" (osnovanoga 2021.)“. 

II. 

Mijenja se članak  1. stavak (1) Poslovnika o radu Rektorskoga zbora i sada 
glasi: 

Rektorski zbor (dalje: RZ) čine rektori svih sveučilišta u Republici Hrvatskoj: 
- Sveučilišta u Zagrebu (osnovanoga 1669.) 
- Sveučilišta u Rijeci (osnovanoga 1973.) 
- Sveučilišta u Splitu (osnovanoga 1974.) 
- Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku (osnovanoga 1975.) 
- Sveučilišta u Zadru (osnovanoga 2002.) 
- Sveučilišta u Dubrovniku (osnovanoga 2003.) 
- Sveučilišta Jurja Dobrile u Puli (osnovanoga 2006.) 
- Sveučilišta Sjever (osnovanoga 2015.) 
- Sveučilišta u Slavonskom Brodu (osnovanoga 2015.) 
- Sveučilišta obrane i sigurnosti "Dr. Franjo Tuđman" (osnovanoga 

2021.) 
- Hrvatskoga katoličkoga sveučilišta (osnovanoga 2006.) 
- Libertas međunarodnoga sveučilišta (osnovanoga 2008.) 
- Sveučilišta Vern (osnovanoga 2020.). 

III. 

Ovlašćuje se tajnik RZ-a da izradi pročišćeni tekst Poslovnika o radu RZ-a, 
koji će biti objavljen na mrežnoj stranici RZ-a. 



 

IV. 

Ova Odluka o izmjenama i dopunama Poslovnika o radu RZ-a na snagu stupa 
osmoga dana od dana objave na mrežnim stranicama RZ-a. 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je i visoko učilište Algebra dobilo 
status sveučilišta te će na sljedećoj sjednici biti uvršteno kao punopravni član 
Rektorskoga zbora.  

Ad.8.2. Obavijest o otvorenim savjetovanjima s javnošću 

Predsjednik Rektorskoga zbora nadalje je izvijestio je da je u tijeku Savjetovanje 
s javnošću o Prijedlogu pravilnika o znanstvenim i interdisciplinarnim područjima, 
poljima i granama te umjetničkom području, poljima i granama i Savjetovanje s 
javnošću o Prijedlogu Pravilnika o ustroju, nadležnosti i načinu rada matičnih 
odbora.  

Izvijestio je da su oba savjetovanja otvorena do 22. studenoga te je zamolio 
sveučilišta i njihove sastavnice da se uključe obzirom da se radi o prijedlogu 
pravilnika važnim za sustav znanosti i visokoga obrazovanja.  

Ad.8.3. Izmjena člana Povjerenstva Rektorskoga zbora 

Prof. dr. sc. Josip Faričić zamolio je da, umjesto njega, obzirom na novu funkciju 
rektora, u Povjerenstvo Rektorskoga zbora za izradu prijedloga nastavnih i stručnih 
elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija u ime 
Sveučilišta u Zadru kao član sudjeluje prof. dr. sc. Zvjezdan Penezić.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću 

ODLUKU 

o izmjeni i dopuni Odluke o imenovanju članova Povjerenstva za izradu 
prijedloga nastavnih i stručnih elemenata Nacionalnih sveučilišnih, 

umjetničkih i znanstvenih kriterija 

I. 

Prof. dr. sc. Josip Faričić, rektor Sveučilišta u Zadru, imenovan na dužnost 
člana Povjerenstva Rektorskoga zbora za izradu prijedloga nastavnih i 
stručnih elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih 
kriterija na temelju Odluke Rektorskoga zbora od 23. ožujka 2023. godine, 
razrješava se dužnosti člana Povjerenstva. 

II. 

Na njegovo mjesto člana Povjerenstva iz članka I. ove Odluke imenuje se 
prof. dr. sc. Zvjezdan Penezić, prorektor za znanost i informacijsku 
infrastrukturu Sveučilišta u Zadru. 

III. 



 

Zadužuje se Tajništvo Rektorskoga zbora za izradu pročišćene Odluke o 
imenovanju članova Povjerenstva za izradu prijedloga nastavnih i stručnih 
elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i znanstvenih kriterija. 

IV. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 
Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je svima na sudjelovanju te zaključio 
sjednicu u 13:30 sati.        

 

                                       Zapisnik sastavile:           Predsjednik Rektorskoga zbora 

                               

     Paula Pavletić, prof. i                                              prof.  dr. sc. Dragan Ljutić 
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